
Predsjedništvo UHSR 

Zagreb,17.travnja 2007. 

 

ZZAAPPIISSNNIIKK  
 

 

Sa 16. sjednice Predsjedništva Udruge hrvatskih srednjoškolskih ravnatelja, 

održanoj 17.travnja. 2007. godine u prostorima  Vijećnice Grada Bjelovara, 

Bjelovar s početkom u 10,00 sati. 

Sjednicu je pripremio i sazvao, te joj predsjedavao predsjednik Udruge Ivica Lovrić.  

 

Predsjednik Udruge Ivica Lovrić pozdravio je nazočne i konstatirao da je ovoj sjednici 

Predsjedništva  nazočno 19 članova, što je dovoljan broj za pravovaljano odlučivanje. 

 

Nazočni članovi predsjedništva: 

Neda Tolj Kramarić, Mladen Kamenjarin, Ivan Živković, Slavko Ivanković ,Ružica 

Črnjević , Krešimir Bronić, Alan Labus, Brunoslav Sabolek, Željka Štefša,Željka 

Korlević,Jozo Bešlić , Davor Vidaković,Zoran Hajek,Dušanka Novak,Šimo 

Pavlović,Marica Marinović,Željko Vukelić,Ivan Kuleš  i Ivanica Belamarić.   

  

 

Ostali nazočni:  Želimir Janjić-državni tajnik za srednje obrazovanje pri MZOŠ,Jakov 

Bevanda Stanko Berečki i Drago Bagić - članovi Nadzornog odbora, Grgo Luburić – 

tajnik UHSR-a, Stjepan Grula-pročelnik za društvene djelatnosti Grada Bjelovara, 

Tatjana Badrov-Grad Bjelovar i Vojislav Kranželić-ravnatelj Ekonomske i birotehničke  

škole u Bjelovaru. 

  

Početku sjednice nazočila je gospođa Đurđa Adlešić-Gradonačelnica Grada 

Bjelovara, koja je članove Predsjedništva i ostale nazočne srdačno pozdravila i zaželjela 

dobrodošlicu u Grad Bjelovar,te ih upoznala o trenutnom stanju i planovima vezanim uz 

školstvo (gradnja škola, kampus itd.) 

 

Predsjednik Udruge Ivica Lovrić, zahvalio se u ime Predsjedništva i svoje osobno na 

gostoprimstvu gospođi Gradonačelnici uz želju za ispunjenje svih izloženih planova, te joj 

je kao predsjednici parlamentarne stranke predao Zaključke sa Skupštine UHSR-a. 

Ivica Lovrić  predlaže dnevni red koji je bio u sazivu uz dopunu da jedna od točaka 

bude Pedagoški standard. 

 

1. Usvajanje zapisnika 15. sjednice Predsjedništva UHSR-a  

2. Stanje školstva u Gradu Bjelovaru  

3. Pripreme za novu školsku godinu 2007/08.  

4. Usvajanje plana rada za 2007.god. 

5. Organizacija stručnog skupa u listopadu 2007. 

6. Pedagoški standard 

7. Različito 

 

 

Kako nitko od nazočnih nije imao primjedbi na predloženi (dopunjeni) dnevni red, 

predsjednik Udruge dao je prijedlog dnevnog reda na usvajanje. 

 

ZZAAKKLLJJUUČČAAKK::  PPrreeddlloožžeennii  ddnneevvnnii  rreedd  jjeeddnnooggllaassnnoo  jjee  uussvvoojjeenn..  
 
 

 

Ad-1. Usvajanje zapisnika s 15. sjednice Predsjedništva UHSR-a 

 

Nije bilo primjedbi na zapisnik s 15. sjednice Predsjedništva UHSR-a 

 

ZZAAKKLLJJUUČČAAKK::  ZZaappiissnniikk  ss  1155..  ssjjeeddnniiccee  PPrreeddssjjeeddnniiššttvvaa  UUHHSSRR--aa  jjeeddnnooggllaassnnoo  jjee  

uussvvoojjeenn..  

  

  



Ad-2. Stanje školstva u Gradu Bjelovaru 

  

OO  ssttaannjjuu  ii  ppllaannoovviimmaa  vveezzaanniimm  zzaa  sseeggmmeenntt  šškkoollssttvvaa  nnaazzooččnnee  jjee  ddeettaalljjnnoo  iinnffoorrmmiirraaoo  

SSttjjeeppaann  GGrruullaa,,  pprrooččeellnniikk  zzaa  ddrruuššttvveennee  ddjjeellaattnnoossttii  GGrraaddaa  BBjjeelloovvaarraa..  OO  ssttaannjjuu  uu  ssrreeddnnjjeemm  

šškkoollssttvvoo  ggoovvoorriioo  jjee  VVoojjiissllaavv  KKrraannžžeelliićć,,  rraavvnnaatteelljj  EEkkoonnoommsskkee  ii  bbiirrootteehhnniiččkkee  šškkoollee  uu  

BBjjeelloovvaarruu..  OO  ppllaannoovviimmaa  vviiššeegg  ii  vviissookkoogg  šškkoollssttvvaa  nnaazzooččnnee  jjee  iinnffoorrmmiirraallaa  TTaattjjaannaa  BBaaddrroovv--  

vvooddiitteelljjiiccaa  rraazzvvoojjnnoogg  pprroojjeekkttaa  uu  GGrraadduu..  

UU  ddiisskkuussiijjii  jjee  ssuuddjjeelloovvaalloo  nneekkoolliikkoo  ččllaannoovvaa  PPrreeddssjjeeddnniiššttvvaa  kkoojjii  ssuu  ddaallii  mmaakkssiimmaallnnuu  

ppooddrršškkuu  ssvviimm  ppllaannoovviimmaa  uu  sseeggmmeennttuu  šškkoollssttvvaa  

 

Ad-3. Pripreme za novu školsku godinu 2007/08. 

 

Predsjednik Udruge Ivica Lovrić, zahvalio je Želimiru Janjiću –državnom tajniku za 

srednje obrazovanje u MZOŠ što se odazvao sjednici Predsjedništva, te ga zamolio da 

upozna nazočne sa svim novostima koje nas očekuju tijekom pripreme za novu školsku 

godinu. Želomir Janjić zahvaljuje predsjedniku na pozivu, te pozdravlja sve 

nazočne.Državni tajnik je upoznao nazočne o tijeku priprema za novu školsku godinu s 

težištem na "Nacionalni program mjera za uvođenje obveznog srednjoškolskog 

obrazovanja“, uz napomenu da će se nakon prve godine pristupiti evaluaciji nakon koje 

bi se definiralo kao dalje tj. da li obvezno ili samo poticajne mjere. Također je 

napomenuo da je u pripremi Odluka o prijemu u Učeničke domove koja će ove godine 

kao informacija ići i u osnovne škole kao informacija (poticajne mjere). Kad su u pitanju 

poticajne mjere bitno je spomenuti i programe niže stručne spreme na kojima se 

intenzivno radi na svim razinama. Želimir Janjić je najavio da će se u sljedećem mjesecu 

intenzivno raditi na izmjenama i dopunama Zakona o srednjem školstvu s težištem na 

izmjene dijela koji govori o upravljanju školskim ustanovama, rješavanje statusa 

ravnatelja, školski odbori , djeca s posebnim potrebama. Također je napomenuo da će u 

Zakonu biti riječi o usavršavanju i edukaciji ravnatelja što bi rezultiralo "Licencom". U 

diskusiji u kojoj su sudjelovali:Lovrić, Štefša, Bagić, Hajek, Kuleš, Vukelić pojavila su se 

neka pitanja tipa: Kolektivni ugovor-pregovori u tijeku, problem nedostatka prof. stručnih 

predmeta,  norma za programe niže stručne spreme , inženjeri dolaskom iz privrede u 

školi ne bi trebali biti pripravnici, formiranje razreda s programom niže stručne spreme 

tijekom školske godine, problem regresa i smjenskog- loša uputa iz MZOŠ, obveza 

odlaska u mirovinu nastavnika i ravnatelja sa 65 godina, distribucija udžbenika itd.  

 

Ad.-4.Usvajanje plana rada za 2007.god. 

 

Ivica Lovrić, Pojasnio elemente Plana rada za 2007.god.   

 

ZZaakklljjuuččaakk::      UUzz  ddooppuunnuu  ((JJaakkoovvaa  BBeevvaannddee  ––  ssuurraaddnnjjaa  ss  AAOOOO))  pprreeddlloožžeennii  ppllaann  rraaddaa  

zzaa  22000077..  jjeeddnnooggllaassnnoo  uussvvoojjeenn..  

 

Ad.-5.Organizacija stručnog skupa u listopadu 2007. 

 

Tajnik Udruge Grgo Luburić, upoznao nazočne sadržajem pristiglih ponuda, te ih podijelio 

svim članovima Predsjedništva. Prije diskusije o destinaciji za održavanje stručnog skupa 

u listopadu, Davor Vidaković predlaže da se više ne surađuje sa putničkom agencijom 

Speranza, jer kako on kaže agencija je za organizaciju stručnog skupa u Dubrovniku po 

sudioniku zaradila 600,00 kn, jer je on istu uslugu platio na recepciji hotela, ali za 600,00 

kuna manje nego sudionici koji su plaćali preko agencije. Kao dokaz za navedeno obećao 

je predsjedniku dostaviti faxom račun.   

 

Zaključak: Predsjedništvo će tražiti obrazloženje Vidakovićevog navoda od 

agencije Speranza. Zadužuju se kolege Bronić-Istra, Vidaković-Zadar, Pavlović-

Plitvice i Črnjević-Tuheljske toplice, za prikupljanje ponuda za navedene 

destinacije, uz obvezu da prikupljene ponude pošalju predsjedniku UHSR-a do 

17. svibnja 2007. nakon čega će ih predsjednik proslijediti svim članovima 

Predsjedništva kako bi se odredilo mjesto održavanja stručnog skupa u periodu 

predviđenom po Katalogu stručnih skupova (od17. do 20.listopada 2007.godi. ). 

 

 

 



 

Ad.-6.Pedagoški standard 

 

Vojislav Kranželić, član Povjerenstva za izradu prijedloga Nacrta pedagoških standarda 

izvijestio je nazočne o materijalima koji su do sada pripremljeni u svezi pedagoških 

standarda, poslovima koji su u tijeku ,te planovima oko pripreme materijala i proceduri 

koju treba proći , a sve prije javne rasprave. Posebno je naglasio da su u prijedlogu 

značajno uvršteni rezultati ankete koja je provedena među srednjoškolskim ravnateljima 

na Stručnom skupu u Osijeku.  

 

Ad-7. Različito 

 

Zoran Hajek –Varaždinska županija, izvijestio nazočne o zaključcima njihovog ogranka 

Udruge gdje ukazuju na potrebu korekcije : Pravilnika o normi ( sistem administrator, 

stručnjak zaštite na radu), Pravilnika o napredovanju, Pravilnika o stručnoj spremi, 

problematici popunjavanja baze podataka i uporabi JMBG-a učenika i slično.  

 

 

Na inicijativu brojnih ravnatelja koji su se članovima Predsjedništva obraćali prije 

sjednice a vezano uz Javni poziv za izbor kritičkih prijatelja škole koji je objavljen na web 

stranici Nacionalnog centra za vanjsko vrednovanje i obrazovanje. Nakon rasprave u 

kojoj je sudjelovala većina nazočnih Predsjedništvo je donijelo slijedeći zaključak i 

obvezalo predsjednika da ga proslijedi ravnatelju NCVVO:  
 

Navedeni poziv kao i pojašnjenje uloge kritičkog prijatelja škole koje je također 

objavljeno izazvalo je brojne nedoumice i pitanja prvenstveno vezana uz nejasne kriterije 

za izbor kritičkih prijatelja, zakonski neutemeljene i iznimno široke zadaće i ovlasti 

kritičkih prijatelja, nejasnu i upitnu svrhu izvješća koju trebaju sastavljati kritički 

prijatelji, nelegitimno sužavanje autonomije škole i slično.   

Predsjedništvo UHSR-a smatra da ovako široko postavljene zadaće kritičkih prijatelja 

škola traži visoko stručne osobe sa bogatim iskustvom, te da bi postavljenim zadaćama 

teško odgovorili i najizvrsniji ravnatelji, a kamoli osobe koje nisu u svom dosadašnjem 

radu imale prilike cjelovito upoznati školu kao složenu organizacijsku jedinicu.  

Predsjedništvo UHSR-a i ovom prigodom podržava samovrednovanje rada škola i 

izražava zadovoljstvo što mnoge škole već provode samovrednovanje u cilju 

unapređivanja kvalitete svoga rada. Svjesni smo također da ključnu ulogu u provođenju 

samovrednovanja imaju stručna tijela i stručne službe škola, što iskustva u hrvatskim 

srednjim školama i potvrđuju.  

 

 

 

 

Sastanak završio u 12,30 sati 

 

 

 

 

Zapisnik sastavio:            Predsjednik UHSR: 

G. Luburić, tajnik UHSR                       Ivica Lovrić 

 


